
 
 

 

Høyres forslag til handlingsplan 2023-2026 
 

Høyres innspill er delt i tre.  

• Del 1 er presentasjon av Høyres forslag. 
• Del 2 er de konkrete endringsforslagene med begrunnelse 

• Del 3 er forslag til verbalvedtak  
1. Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden 
2. Rusreform 
3. Organisering av PPT 

 

Del 1 – presentasjon av Høyres forslag til Handlingsplan 2023-26  
For et år siden var vi i ferd med å stenge ned samfunnet en siste gang som følge av korona 
pandemien. Vaksineringen var imidlertid i full gang og vi så mulighetene for at situasjonen snart 
kunne normaliseres, hvilket den også gjorde utover vinteren 2022.  

Det vi derimot ikke så, var at vi stod foran en fullskala krig i Ukraina. Dette har forsterket de 
økonomiske utfordringene ytterligere, med høye renter, høye energipriser og generell prisvekst. Det er 
mange husholdninger som har en langt tøffere økonomisk situasjon nå enn de har hatt på mange år. 

Da vi la frem vårt forslag til Handlingsplan 2022-2025 for et år siden, var det på spesielt fire områder 
vårt forslag avvek fra forslaget til den tidligere Rådmannen.  

1. Vi ønsket ikke å innføre eiendomsskatt 
2. Vi ønsket ikke å etablere en skolestruktur som er tilpasset færre elever 
3. Vi ønsket et takskifte i forhold til klargjøring av områder for boligbygging 
4. Vi ønsket en klimasatsning som gir rom for fortsatt vekst i vår kommune. 

 

Videre trakk vi frem Høyres hovedsatsninger for Frogn kommune og la frem en konkret liste med 
endringsforslag. Vi opplever at Høyres hovedbudskap er like aktuelt i år som i fjor.  

Samtidig ser vi til vår tilfredshet at ny kommunedirektør har lagt frem et forslag til Handlingsplan 
2023-26 som sammenfaller med flere av våre innspill fra i fjor.  

Vi fremmet blant annet forslag om å redusere antall ledere, samt redusere antall enheter. Begge 
forslagene ble nedstemt i kommunestyret.  

I år er et av kommunedirektørens viktigste grep en innsparing i driften med helårsvirkning på 45 
millioner kroner. På kommunedirektørens 6 punkts liste, er punkt 1 lederstillinger og punkt 3 
sammenslåing av funksjoner.  

Videre fremmet vi forslag om å videreføre de 24 plassene på mestringsavdelingen på Ullerud, samt 
legge helsefaglige vurderinger til grunn når de bemannete omsorgsboligene på Belsjø terrasse skal 
tas i bruk. Vårt forslag var en styrt innfasing av boligene som vil strekke seg ut i tid. Også dette ble 
nedstemt og vi fikk betydelig kritikk fra flertallet når vi la dette forslaget frem i kommunestyret.  

Høyre er derfor godt fornøyd med kommunedirektøren sitt andre store grep som er å styrke 
eldreomsorgen med 12 millioner kroner. Konkrete tiltak her er å opprettholde 19 av de 24 plassene på 
mestringsavdelingen som har vist seg urealistisk å legge ned. Videre at det i første omgang kun åpnes 
12 av de 24 plassene på Belsjø. Til det siste skriver kommunedirektøren at det planlegges trinnvis 
bruk av disse slik at behovet ivaretas frem til neste trinn som planlegges ferdigstilt i 2026. 
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1 - Eiendomsskatt 

Frogn Høyre har programfestet at vi ikke skal innføre eiendomsskatt. I tråd med dette har vi 
konsekvent stemt imot eiendomsskatten, som flertallet nå har innført.  

Vår vurdering er at Frogn kommune har så høye ordinære skatteinntekter at det ikke skal være 
nødvendig med eiendomsskatt. I 2021 var skatteinntektene etter inntektsutjevning og korrigert for 
innbyggertallet, 40 millioner kroner høyere i Frogn enn i gjennomsnittskommunen.    

Som jeg allerede har nevnt står vi overfor usikre økonomiske tider og Frogn kommune operer nå med 
minimale marginer. Det gjør imidlertid også flere av kommunens innbyggere som sliter med å få 
endene til å møtes. Ved å innføre eiendomsskatt påfører kommunen disse innbyggerne en ytterligere 
økonomisk belastning.  

Frogn Høyre vil derfor legge frem et saldert budsjett der eiendomsskatten ikke videreføres i 2023. 

 

2 - Skolestrukturen 

Høyre er godt fornøyd med at flertallet i kommunestyret har vedtatt å avslutte prosessen med å endre 
kommunens skolestruktur. Høyre mener fortsatt at vi ikke kan planlegge for å skulle ha færre elever i 
Frogn. Innsatsen bør heller brukes til å få fart på boligbyggingen slik at vi kan tiltrekke oss flere 
barnefamilier og fylle skolene opp igjen. 

 

3 - Taktskifte for boligbygging i Frogn 

Etter Høyres syn er kommunens største utfordring at kommunens befolkningsvekst er altfor lav. Liten 
tilvekst av barnefamilier i kombinasjon med en aldrende befolkning forrykker balansen mellom 
aldersgruppene og truer den gode samfunnsdynamikken som preger Frognsamfunnet.  

Samtidig fører lav innflytting til at Frogn kommune går glipp av viktige skatteinntekter. Hadde 
kommunen i perioden 2013 til 2020 klart å tilrettelegge for 150 nye boliger pr år vil kommunen nå hatt 
80 millioner kroner mer i årlige frie inntekter.  

Dette får vi ikke endret, men det er viktig at vi ikke fortsetter på samme kurs.  

Som jeg nevnte i fjor viste SSB sine prognoser da at forventet reduksjon i antall barn i aldersgruppen 
6-15 år, skulle være betraktelig større i Frogn kommune enn for kommunene rundt oss, fra 2021 og 
frem til 2030.  

• Norge – reduksjon 10% 
• Osloregionen – reduksjon 3% 

• Ås kommune - reduksjon 2% 
• Vestby kommune - reduksjon 5% 
• Nesodden kommune – reduksjon 6 % 
• Frogn kommune – reduksjon 20% 

Et Høyres syn er det helt avgjørende at kommunen nå tilrettelegger for bygging av boliger slik at flere 
barnefamilier flytter til Frogn. Dette har Høyre gjentatt en rekke ganger de siste årene og som regel 
blitt møtt med at Høyre her har urealistiske drømmer.  

Den oppdaterte befolkningsprognosen fra SSB for samme periode indikerer nå en forventet reduksjon 
på 17 %, det vil si en bedring på 3 prosentpoeng. 

Det er også interessant å merke seg at kommunedirektøren har gjort seg tilsvarende observasjoner. 
Da han presenterte sitt forslag til handlingsprogram, viste han en tabell over utviklingen av antall barn 
i aldersgruppen 0-5 år siste 25 år både i Frogn og i 37 kommuner rundt oss.  

• Vestby kommune, 424 flere barn, +48% 
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• Ås kommune, 168 flere barn, +14% 

• Asker kommune, 77 færre barn, -1% 
• Nesodden kommune, 30 færre barn, -2% 
• Frogn kommune, 378 færre barn, -32% 

Frogn kommer på en soleklar sisteplass, et langt hopp under Hvaler som med -23% er neste siste 
kommune på listen. 

Det er vanskelig å forstå at dette indikerer noe som helst annet enn at det over lang tid er bygget for få 
boliger slik at det har vært tilgjengelige boliger som er attraktive for småbarnsfamilier i Frogn. SSB 
tallene som jeg har vist til, sier ingen ting om Frogn kommunes potensiale, men er kun en refleksjon 
av 25 års historie.  

For Høyre er det helt avgjørende at vi klarer å snu denne trenden.  

Det gledelige er at vi har fått vedtatt Kolstadplanen, er i ferd med å fullføre byutviklingsplanen og har 
startet opp rullering av kommuneplanens arealdel. Det som er mer skremmende er hvilke prinsipper 
som flertallet legger til grunn for vekst og vern i kommuneplanen.  

 

4 - En klimasatsning som gir rom for fortsatt vekst i vår kommune 

Klimakrisen er en betydelig global utfordring og må løses deretter. Så er det en realitet at alle globale 
grep også blir lokale grep. Vi må derfor ha et bevist forhold til hvordan vi kan bidra lokalt, samtidig 
som vi ikke struper vårt lokalsamfunn.  

Klimagrepene må tilpasses lokale forhold og behov. Vi kan ikke ha en arealpolitikk som hindrer all 
utvikling. Det må legges til rette for at pendlere kan flytte til vår kommune og vite at de har mulighet til 
å bruke bil når de har behov for det, men at dette i all hovedsak skal være nullutslippsbiler. Videre må 
det være mulig for alle innbyggere å kunne redusere sine strømutgifter med montering av solcelletak 
og isolerte vinduer. Det kan heller ikke bygges så konsentrert at beboerne ikke har tilgang til grønne 
lunger og områder for rekreasjon i sitt nærmiljø. 

Kommuneplanens arealdel, som vi i løpet av desember skal sendes på høring, vil sette viktige 
premisser for vårt lokale klimafotavtrykk. Samtidig skal planen også legge til rette for nødvendig 
utvikling av vår kommune. Høyre vil legge frem konkrete forslag som møter disse utfordringene når 
planen skal til 1. gangs behandling neste uke.  

Høyre opplever at årets forslag til klimabudsjett er vesentlig forbedret i forhold til de som ble lagt til 
grunn i fjor. Hovedmålene og delmålene er de samme. I fjor ble det imidlertid lagt frem en rekke 
beregninger fra Miljødirektoratet som i realiteten ga liten verdi. Vi opplever det derfor som positivt at 
kommunedirektøren nå foreslår at det ikke brukes ressurser på effektberegning av klimagassutslipp 
på de prioriterte klimatiltakene fordi effektberegninger har stor usikkerhet og er tidkrevende, og vil gå 
på bekostning av ressursbruk til å gjennomføre klimatiltak.  Effektberegninger av tiltak kan bli mer 
aktuelt når vi har en god gjennomføringsandel og det finnes mer solide verktøy å benytte. 

Når det gjelder de konkrete prioriteringene for 2023 har vi følgende kommentarer 

• Arealnøytralitet – Ubebygde arealer representerer en verdi i seg selv og bør forvaltes i forhold 
til det. Det vil være en kostnad, utover selve byggekostnaden, som må kunne forsvares når 
ubebygde arealer bygges ned. Høyre mener likevel at å legge et krav om arealnøytralitet til 
grunn for kommunens arealpolitikk, i for stor grad vil begrense kommunens muligheter til 
nødvendig utvikling.   

• Klima- og energiledelse, klimabudsjett- og regnskap – dette er et viktig tiltak for å få bedre 
oversikt over status på klimaarbeidet i kommunen 

• Klimavennlige bygg- og anleggsplasser – Signalene fra næringslivet er at de ønsker 
klimavennlige løsninger. Forutsetningene er at det skal være forutsigbare rammebetingelser 
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som gjelder alle slik at gode klimaløsninger kan bli et konkurransefortrinn. Dette betyr at Frogn 
kommune ikke kan etablere egne krav som avviker fra regionale og nasjonale krav  

• Grønne anskaffelser og grønn IKT – Her gjelder det samme som i punktet over 
• Tiltak for økt sykkel og gange – Høyre mener at det må legges til rette for sykkel og gange slik 

at flere velger dette alternativet. Men vi mener det er en riktig vurdering at det ikke settes 
konkrete krav til antall reiser som skal gjøres på sykkel.  

• Avfallssortering like godt som husholdningene – håndtert riktig, kan avfall representere store 
verdier. Gode løsninger for kildesortering og gjenbruk vil bidra til å realisere denne verdien. 
Høyre er enig med kommunedirektøren at kommunens eget avfall skal være like godt sortert 
som innbyggernes. 

• Elektrifisering av bilparken – Dette er det bidraget som vil ha størst betydning for å kunne 
redusere klimautslippene fra transportsektoren. Dette krever at kommunen legger til rette for 
tilstrekkelig ladekapasitet slik at alle har en reell mulighet til å velge fossilfrie kjøretøy. Videre at 
kommunen så langt som mulig erstatter sine fossildrevne kjøretøy med fossilfrie når de er 
klare for utskiftning. 

• Urbant landbruk – Høyre ser det som positivt at det dyrkes mat i de urbane delene av 
kommunen, eksempelvis i skolehager. Vi ønsker imidlertid ikke at det skal stilles krav om 
tilgjengeliggjøring av arealer for urbant landbruk. 

 

Høyres hovedsatsninger 

Allerede i 2018 pekte Høyre på de hovedgrepene vi mener Frogn kommune må satse på for å få en 
varig styrkning av kommunens økonomi. Disse grepene er like aktuelle i dag. 

Skal Frogn fortsette å være den attraktive kommunen vi er i dag, må blant annet kommunen fortsette 
å yte gode tjenester som møter brukernes behov. Våre endringsforslag vil bidra til langsiktige 
løsninger som gjør at kommunen styrker sine tjenester over tid.  

 

1) Flere barnefamilier flytter til Drøbak 

Dette er redegjort for over  

 

2) Helhetlig tilbud til kommunens eldre 

En annen viktig prioritering har vært etableringen av bemannete omsorgsboliger som er et 
reelt alternativ til sykehjemsplasser. Videre at tilbudet styrkes for de eldre som bor hjemme. 
Målsetningen må være at alle som kan bo i egen bolig skal gjøre det. Videre at det etableres 
bemannete omsorgsboliger som et mer kostnadseffektivt alternativ enn sykehjem for de som 
ikke kan bo i egen bolig, men likevel ikke har behov for en ordinær sykehjemsplass.  

Dette har administrasjonen fulgt opp med etablering av mestringsavdelingen i Ullerud 
helsebygg, samt bygging av omsorgsboligene på Belsjø terrasse. Videre er det et fremtidig mål 
å bygge omsorgsboliger på Dyrløkke og Råkeløkka.  

Høyre ønsker at disse prosjektene gjennomføres, men at det ikke gjøres før vi faktisk har 
behov. Det har etter vårt syn vært feil å skulle avvikle mestringsavdelingen på helsebygget før 
vi eventuelt har bruk for lokalene og samtidig bygge nye omsorgsboliger andre steder i 
kommunen. Det er ikke optimal økonomistyring.  

 

3) Digitalisering – gjøre ting smartere 
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Skal kommunen opprettholde sine tjenester, samt møte behovet for nye og mere brukerrettede 
tjenester er det viktig at kommunen hele tiden ser om det er mulig å produsere sine tjenester 
på en smartere måte slik at kvaliteten ivaretas/forberedes, samtidig som ressursuttaket 
reduseres.  

Da administrasjonen for kort tid siden presenterte sine vurderinger knytte til kommunes 
eldreomsorg var de tydelige på at velferdsteknologi er en forutsetning for at kommunen skal 
kunne møte en varig økning av antall eldre. Dette følger også kommunedirektøren i sitt forslag 
til handlingsplan. «Det satses på digitale og velferdsteknologiske løsninger for å sikre 
innbyggernes mulighet for å mestre dagliglivets gjøremål og for å bedre samvirke og 
oppgaveløsning mellom kommune og andre velferdsaktører». 

Vi har vært fornøyd med etableringen av Stor Follo IKT der Frogn, Ås og Vestby har slått sine 
ressurser sammen og etablert en felles IKT enhet. Dette gir oss et større fagmiljø og flere å 
fordele utviklingskostnadene på.  

Samtidig merker vi oss at kommunedirektøren påpeker at «det er viktig å få orden i eget hus 
og etablere gode beslutningsprosesser slik at man velger de riktige prosjektene som vil gi 
gevinst. Man må gjenbruke løsninger og samarbeide med andre kommuner og ta i bruk 
nasjonale løsninger og felleskomponenter. Nasjonale føringer og livsløptankegang på tjenester 
må tas hensyn til» 

Høyre har bedt om en oversikt over de felleskomponentene / tjenester på KS sin FIKS 
plattform som Frogn kommune bruker ved utgangen av 2022. I sitt svar viser 
kommunedirektøren til 17 ulike tjenester på FIKS plattformen. Videre 9 nasjonale 
felleskomponenter.  

Dette viser at Frogn kommune har tatt i bruk en rekke tjenester, samtidig som det er flere 
sentrale tjenester Frogn ikke har tatt i bruk.  Eksempelvis er ikke Fiks bekymringsmelding på 
listen. Dette er en nasjonal tjeneste som gjør at innbyggere og offentlig ansatte kan sende 
bekymringsmelding til barnevernet digitalt. Det samme gjelder DigiHelsestasjon som er en 
meldingstjeneste mellom helsestasjons- og skolehelsetjenesten og innbygger, der innbygger 
på en sikker og trygg måte sende og motta meldinger, få oversikt over avtaler, motta varslinger 
og få tilgang til relevant informasjon. 

Videre har KS, Skatteetaten og Oslo kommune i et felles prosjekt identifisert rundt 30 
lovpålagte kommunale tjenester der Skatteetaten kan tilgjengeliggjøre skatte- og inntektsdata. 
Dette vil muliggjøre flere gode tjenester som sparer tid både for brukere og kommunen.  

Redusert foreldrebetaling i barnehage og SFO er første tjeneste som er lansert. Istedenfor at 
foreldrene må huske på å søke om redusert betalingssats og sende inn nødvendig 
dokumentasjon som kommunens saksbehandler må motta og verifiser, kan kommunen selv 
identifisere og hente nødvendig informasjon for de aktuelle foreldrene. Dette vil gi en tjeneste 
som er enklere, raskere, og sikrere.   

Det er også etablert flere regionale partnerskap, for vår del DigiViken, som har som mål å legge 
til rette for gode digitale løsninger for kommunale tjenesteytere og kommunenes innbyggere. 
Høyres forventning til kommunedirektøren er at Frogn kommune deltar aktivt på de ulike 
samarbeidsarenaene slik at vi har god innsikt om de ulike løsningene, og er flinke til å ta de i 
bruk slik at vi kan tilby kommunens ansatte og innbyggere bedre og mer effektive tjenester så 
fort de er klare. 

Som siste punkt vil vi gjenta vår forventning til at det etableres gode digitale løsninger for 
byggesaksbehandling 
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4) Når budsjettet skal salderes bør det være et mål å skjerme tjenestene ut mot brukerne  
For Høyre er det et viktig prinsipp at kommunens tjenester skjermes så langt som mulig når 
kommunen må gjennomføre nødvendige omstillings og effektiviserings prosesser. Vi opplever 
at Kommunedirektøren i stor grad klarer å gjøre dette i sitt forslag til Handlingsprogram for 
2023-26  
 

5) Kommunens bygninger, veier og eiendommer må vedlikeholdes 
Frogn kommune har mange eiendommer, veier og bygninger som preges av manglende 
vedlikehold. Dette er negativt på flere måter, det reduserer bruksverdien og opplevelsen av 
kommunen. Videre gir det dårlig økonomi på sikt. Den vedtatte vedlikeholdsplan er derfor et 
helt nødvendig grep som vil avhjelpe de mest prekære behovene. På sikt vil det imidlertid være 
behov for en ytterligere opptrapping i tråd med anbefalte satser for vedlikehold pr m2.   

Høyre er godt fornøyd med at hovedvekten av tiltakene som velges fra vedlikeholdsplanen i 
2023 er rettet mot skoler og barnehager. Vi har fryktet at vedlikeholdet på disse områdene har 
vært på et minimum i den pågående skolestruktursaken. 

 
6) Vi vil ikke innføre eiendomsskatt 

Dette er redegjort for over.   
 

7) Klima 
Dette er redegjort for over. 

 

 

 

Forslaget fortsetter på neste side. 
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Del 2 – De konkrete forslagene med begrunnelse 
 

Tabellen under viser våre endringsforslag i forhold til rådmannens forslag til driftsbudsjett i HP 2022-
25. De enkelte forslagene blir utdypet under tabellen. 

 

Driftsbudsjettet 

 

Nr. Område Forslag 2022 2023 2024    2025  

 
Rådmannens 
forslag 

Resultat 1 024 4 662 -12 932 
-17 

903 
 

  Resultat i % av brutto inntekt 0,07% 0,33% -0,92% -1,27%  

        

1 

Generelle 
driftsinntekter 
- Inntekts- og 
formuesskatt 

Øke anslaget for bruttoskatt for 2023 til estimert 
nivå for 2022 fra 714 973 000 til 780 000 000. 
Økningen videreføres i perioden 2024 - 2026 

-65 027  -65 027  -65 027  -65 
027  

 

2 

Generelle 
driftsinntekter 
- 
Rammetilskud
d 

60 % av økningen i bruttoskatt vil 
inntekstutjevnes og dermed redusere 
rammetilskuddet 

39 016  39 016  39 016  39 016   

3 

Generelle 
driftsinntekter 
- 
Eiendomsskat
t 

Eiendomsskatt videreføres ikke fra og med 2023 25 750  26 523  27 318  28 138   

4 
Økonomi, 
Digitalisering, 
IKT 

Avvikle eiendomsskattekontoret og tilhørende 
digitale løsninger. Halvårseffekt i 2023 

-325  -650  -650  -650   

5 
Toppleder 
gruppen 

Ikke videreføre Agenda Kaupang rapporten -95  -95  -95  -95   

6 
HR, politisk 
sekretariat og 
service 

Slå sammen Hovedutvalg for helse, omsorg og 
sosiale tjenester med Hovedutvalget for 
oppvekst og kultur 

-600  -600  -600  -600   

7 
Barnehager Opprettholde nivå på innkjøp, leker og 

pedagogisk materiell 
280  280  280  280   

8 
Skole Styrke innkjøp av fysiske bøker i henhold til ny 

lærerplan 
700  250  250  250   

9 
Kultur og fritid 
+ frivillighet 

Opprettholde aktivitetsnivået på fritidsklubben 50  50  50  50   

10 
Kultur og fritid 
+ frivillighet 

Idrett og kulturstøtte: Frogn kulturråd +50', Frogn 
idrettsråd +50', Kulturstøtte etter søknad +50’ 

150  150  150  150   

        

  SUM endringer -101  -103  692  1 512   

  Resultat 923 4 559 -12 240 
-16 

391 
 

  Resultat i % av brutto inntekt 0,07% 0,33% -0,87% -1,16%  
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Kommentarer til forslagene 

 
1. Inntekts og formuesskatt – Høyre vil øke kommunens anslag for skatteinntekter med 

65 millioner kroner slik at disse inntektene kommer på samme nivå som siste estimat 
for 2022. Høyre mener at det ikke er noen grunn til å forvente at skatteinntektene for 
inntekts og formuesskatt skal bli lavere i 2023 enn i 2022. Tilsvarende økning bør også 
gjøres gjeldende for årene 2024 til 2026.    

2. Rammetilskuddet – Frogn kommune har høyere skatteinntekter (inntekts- og 
formuesskatt) enn landsgjennomsnittet per innbygger. Grunnet inntektsutjevningen 
mellom kommunene beholder vi kun 40% av inntektene som overstiger 
landsgjennomsnittet. Når vi øker inntektsanslaget må vi samtidig redusere 
rammetilskuddet med 39 millioner kroner som tilsvarer 60% av økningen i 
skatteanslaget.  

Nettoeffekten av det økte skatteanslag blir da 26 millioner kroner.  

3. Avvikle eiendomsskatten – Flertallet innførte, mot blant annet Høyres stemmer, 
eiendomsskatt i 2022. Høyre mener imidlertid at Frogn kommunens ordinære 
skatteinntekter er så høye at det ikke er behov for eiendomsskatt i tillegg. 
Kommunedirektøren anslag for eiendomsskatten er 25,75 millioner kroner i 2023. 
Høyre vil derfor bruke det økte skatteanslaget på 26 millioner kroner til å saldere 
avvikling av eiendomsskatten fra og med 2023.   

4. Avvikle eiendomsskattekontoret og tilhørende digitale løsninger – Når vi avvikler 
eiendomsskatten er det heller ikke behov for et eiendomsskattekontor eller tilhørende 
digitale løsninger. Høyre vil derfor fase ut disse tjenestene i løpet av 1. halvår 2023. Den 
årlige besparelsen på 650 tusen kroner vil derfor få halv effekt i 2023 hvilket tilsvarer 
325 tusen kroner. 

5. Ikke videreføre Agenda Kaupang rapporten – Agenda Kaupang har de siste to årene 
utarbeidet en KOSTRA-analyse for Frogn kommune basert på KOSTRA tall fra 
Statistisk sentralbyrå. Høyre opplever at rapporten ikke gir innsikt utover det som 
allerede er allment tilgjengelig. Videre at de faglige vurderingene har lav kvalitet. Høyre 
ser ingen grunn til at kommunen skal bestille en ny rapport i 2023 eller de kommende 
år. Dette innebærer en årlig besparelse på 95 tusen kroner.  

6. Slå sammen HOST og HOK – Kommunedirektøren skriver i sitt forslag til 
handlingsplan at å slå sammen HOK og HOST til ett livsløpsutvalg vil gi en besparelse 
på 600 tusen kroner. Høyres vurdering er at oppdelingen i to hovedutvalg ikke forsvarer 
kostnaden det representerer. Saksmengden i utvalgene er så lav at den fint kunne blitt 
håndtert av et utvalg, noe som også hadde gjort arbeidet mer engasjerende for 
politikerne i utvalgene. Høyre forslår derfor at utvalgene slås sammen med virkning fra 
januar 2023.  

 

Punktene som nå er gjennomgått gir en samlet besparelse på 1,28 millioner kroner for 2023. Så selv 
om kommunens økonomi er anstrengt er det likevel enkelte tiltak Høyre vil prioritere innenfor denne 
rammen.   

 

7. Opprettholde nivå på innkjøp, leker og pedagogisk materiell – Kommunedirektøren har i 
sitt forslag til handlingsplan måtte redusere kostnadene til barnehagene ned til et 
forsvarlig nivå. Kvaliteten på tilbudet i barnehagene vil imidlertid ha betydning for hvor 
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attraktiv kommunen er for småbarnsfamilier og Høyre vil derfor legge tilbake foreslåtte 
kutt på innkjøp av leker og pedagogisk materiell. Dette representerer en årlig merutgift 
på 280 tusen kroner. 

8. Innkjøp av fysiske bøker i Frogn skolen – som en del av fagfornyelsen er det utarbeidet 
nye læreverk for barne- og ungdomskolen. Disse er utarbeidet som digitale ressurser, 
samt fysiske bøker. Høyre ønsker at skolen utnytter de mulighetene som ligger i de 
digitale ressursene. Samtidig ønsker vi at elevene skal ha fysiske bøker i enkelte fag 
slik at de også blir kjent med dette formatet. Høyre vil derfor styrke Frogn skolens 
budsjetter slik at det er mulig å kjøpe inn minst en innbundet bok for hver elev. Dette 
representerer en årlig merutgift på 700 tusen kroner i 2023 og 250 tusen kroner i 
resten av fireårsperioden. 

9. Fritidsklubben – Kommunedirektøren har på spørsmål fra Høyre svart at 
klubbarangementene og de sosiale turene til fritidsklubben har god oppslutning. Dette 
er et viktig tilbud i overgangen fra barn til ungdom og Høyre vil derfor reversere det 
foreslåtte kuttet på 50 tusen kroner slik at aktivitetsnivået i 2022 kan videreføres i 2023 
og resten av perioden. 

10. Øke støtten til kultur og idrett – De frivillige organisasjonene gir et viktig bidrag til 
lokalsamfunnet i Frogn. Vi ønsker derfor å styrke den årlige støtten med totalt 150 
tusen kroner fordelt likt mellom Frogn kulturråd, Frogn Idrettsråd og potten som det 
kan søkes støtte fra. 

 

 

Del 3 - Verbalvedtak 

 

Verbalvedtak 1 – Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden 

Miljøet i fjorden er truet. Torskebestanden er på et historisk lavt nivå, hummer blir borte, 
ærfugler dør, tareskog og ålegressengene blir mindre. I deler av fjorden gjør miljøgifter at vi 
ikke bør spise fisk og skalldyr, og marin forsøpling og mikroplast er et alvorlig miljøproblem. 
Klimaendringene forsterker den negative utviklingen med hyppigere styrtregn, som øker 
avrenningen til fjorden. Fjorden klarer ikke lenger å håndtere de økende utslippene av 
nitrogen, fosfor, slam og mudder fra jordbruk og avløp. 

For svært mange innbyggere i Oslo og Viken er Oslofjorden en av våre største ressurser for 
næring, fritid og rekreasjon. Det bor nesten to millioner mennesker rundt Oslofjorden. 

Kommunestyret mener at et forpliktende samarbeid mellom alle forvaltningsnivåer, 
næringsliv og Oslofjordrådet kan skape gode, varige løsninger. Oslofjorden er en av Norges 
mest artsrike fjorder, den er Europas mest besøkte fjord og den har Europas største 
småbåttetthet med 385 000 fritidsbåter. Dette gjør Oslofjorden til et nasjonalt anliggende, 
hvor alle som forurenser, i tillegg til staten, må være med å betale for å friskmelde fjorden. 

Oslofjorden er i krise, tiltak er nødvendig og det haster. 

Regjeringen Solbergs «Helhetlig tiltaksplanen for Oslofjorden», slår fast at den ønsker en ren 
og rik fjord, som er tilgjengelig for alle. 

Tiltaksplanen ble lagt fram i mars 2021. Nå, 1,5 år senere, sitter vi på enda mer kunnskap om 
miljøet i fjorden og mange flere engasjerer seg. Det gjelder både organisasjoner og 
kommuner. 
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Vedtak: 

Frogn kommune tar et initiativ ovenfor kommunene rundt Indre Oslofjord (Vestby, Nesodden, 
Ås, Nordre Follo, Oslo, Bærum og Asker) for å utforme en ny, helhetlig tiltaksplan, som viser 
hvordan kommunene kan minimere utslipp i fjorden og styrke det biologiske mangfoldet.  

 

Verbalvedtak 2 – Rusreform 

Dagens ruspolitikk virker ikke. Straff er en ekstra belastning, rammer skjevt, og er et hinder for 
unge mennesker til å oppsøke hjelp. Vi må ha en kunnskapsbasert ruspolitikk og slutte med 
straff.  

Dette er en nasjonal utfordring.  

Samtidig vet vi at rus også er et lokalt problem. Kommunen må derfor finne gode lokale 
løsninger slik at vi kan skape en bedre hverdag for de enkelte rusavhengige. I mange tilfeller 
vil dette også avhjelpe situasjonen for deres nærmeste.   

 

Vedtak: 

Frogn kommune gjennomfører et pilotprosjekt med rusreform, der kommunen – i samarbeid 
med politiet – gir lett tilgang til helsehjelp og rådgivning når mennesker pågripes for bruk eller 
besittelse av narkotika til eget bruk. 

 

Verbalvedtak 3 – Organisering av PPT 

PP-tjenesten gir systemrettet støtte til skoler og barnehager, eller individrettet støtte til 
enkeltpersoner. Ansatte i skolen opplever imidlertid at det kan være for stor avstand mellom 
skolen og PPT, og at det gjør prosessene tregere. Flere har tatt til orde for at det ville vært 
formålstjenlig å ha PPT stasjonert på skolene, slik at avstanden til PPT blir kortere. Det bør 
derfor ses på organiseringen av PPT og vurderes om det er mulig at tjenesten har kontorer på 
skolene. 

Det er videre viktig at skolen og PPT tjenesten etablere gode løsninger for sikker dialog slik at 
persondata kan utveksles digitalt mellom skolen, PPT tjenesten og foresatte. 

 

Vedtak: 

Følgende sak legges frem i løpet av 1. halvår 2023. 

1. Kommunestyret ber om en sak om samhandlingen mellom skolen og PPT. I saken 
vurderes fysisk tilstedeværelse og digitale løsninger for dialog mellom skolen, PPT og 
foresatte.  

 

Verbalvedtak 4 – Likeverdsreform 

Hverdagen for personer med utviklingshemming og deres pårørende kan være full av ulike 
utfordringer. Det er ofte det helt grunnleggende i hverdagen som svikter. 
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Utfordringene knyttes til alt fra barnehage og skole, til transport, bosituasjon, fritidstilbud, 
dagtilbud, assistanse og avlastning.  

For utviklingshemmede og deres familier kan de mest dagligdagse ting bli utfordrende fordi 
de hele tiden må tilrettelegge, koordinere og kommunisere med omsorgspersoner, 
assistenter, helsepersonell og andre tjenesteytere. Høyre ønsker å gjøre det så enkelt og 
smidig som mulig.  

  

Regjeringen Solberg la frem Likeverdsreformen. Den skal bidra til at familier som har eller 
som venter barn med behov for sammensatte tjenester skal møte et samfunn som stiller 
opp.  

  

Vedtak: 

Følgende saker legges frem i løpet av 1. halvår 2023. 

1. Kommunestyret ber om en sak med status for hvordan Frogn kommune følger opp 
likeverdsreformen. 

2. Kommunestyret ber om en sak med status for hvilke støttegrupper kommunen har og 
at det tas initiativ til å opprette en støttegruppe for barn og unge som har søsken med 
utviklingshemming. 

3. Kommunestyret ber om en oversikt over hvilke dagtilbud/ tilrettelagt arbeid 
kommunen har for utviklingshemmede og eventuelt samarbeid i Follo kommunene. 

 

 

Verbalvedtak 5 – Demensomsorg 

Antall personer med demenssykdommen er økende. Den største økningen er fordi vi blir 
eldre, men vi ser også en økning av demenssykdommen hos yngre mennesker under 65 år. 

Det er et mål at alle som ønsker det skal få bo i sitt eget hjem så lenge som mulig. Gode 
tilbud om tjenester er en forutsetning. Personer med demens er en spesielt sårbar gruppe da 
sykdommen gir utfordringer pga svekket hukommelse og svikt i andre kognitive funksjoner. 
Skal personer med demenssykdommen kunne bo hjemme er gode dag og avlastningstilbud 
nødvendige. 

  

Vedtak: 

Følgende sak legges frem i løpet av 1. halvår 2023. 

1. Kommunestyret ber om en sak der fremtidige behov blir vurdert og med forslag til 
tiltak for både eldre og yngre personer med demenssykdom. Saken legges frem i løpet 
av 1. halvår 2023. 

 

https://hoyre.no/2021/03/26/en-reform-for-alle-barn-med-behov-for-sammensatte-tjenester/

